
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. április 27. napján 

megtartott nyilvános üléséről.   

 

Az ülés helye:  Városháza, Irányi Dániel Díszterem (Békés, Petőfi u. 2.) 

 

Jelen vannak: Kálmán Tibor polgármester, Polgár Zoltán, Deákné Domonkos Julianna, Mucsi 

András, Csibor Géza, Rácz Attila, Földesi Mihály, Juhos János és Molnár Gábor 

képviselő.  

 

Igazoltan távol: Balogh Zoltán képviselő tag 

 

Tanácskozási joggal vett részt: 

 

 Tárnok Lászlóné jegyző 

 dr. Bocskay Árpád aljegyző 

 Kovács Szilvia osztályvezető 

 dr. Szabó- Bimbó Mária osztályvezető 

 Gál András osztályvezető 

 dr. Szabó László hivatalvezető 

 Nánási László ügyvezető 

 Szabóné Szabó Erzsébet BKSZ Kft. részéről 

 Juhos Józsefné belső ellenőr  

 Araczki Zsolt parancsnok  

 Viczián György tű.alezr., tűzoltóparancsnok  

 Gyarmati Sándor elnök  

   

  

Az ülés kezdésének időpontja: 8.30 h 

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte a testületi ülésen megjelenteket. Megállapította, hogy 

a képviselő-testület határozatképes, mert 9 fő jelen van, így a nyilvános ülést megnyitotta.  

 

Napirend elfogadása előtt kérte, hogy egy perces néma felállással emlékezzenek meg Dr Pásztor 

Gyula volt országgyűlési, helyi önkormányzati Képviselőről, valamint volt Alpolgármesterről. 

 

A napirend módosítása következik. 

 

Kálmán Tibor polgármester: A kiküldött napirendhez van módosító javaslatom. Kérte, hogy a 

12. és 13. számú előterjesztések megtárgyalásával kezdje az ülést, a Képviselő-testület, az 

előadókra tekintettel a tájékozatók tárgyalása előtt.   

 

Kérte, hogy szavazzanak a napirend módosításáról.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester kiment az ülésteremből. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a testület 8 igen, egyhangú szavazattal, az alábbi határozatot hozta:  
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

75/2023. (IV. 27.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy úgy módosítja napirendjét, hogy 

a 12. és 13. számú előterjesztések megtárgyalásával kezdi az ülést, a tájékozatók tárgyalása előtt.   

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

Kálmán Tibor polgármester: További módosító javaslatom nincs, így kérem, hogy az előző 

szavazást is figyelembe véve fogadja el a napirendet a Képviselő-testület. 

Kérte, hogy szavazzanak a napirend elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 8 fő.  

 

- Megállapította, hogy a testület 8 igen, egyhangú szavazattal, az alábbi határozatot hozta:  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

76/2023. (IV. 27.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. április 27. napján tartott ülésének 

napirendi pontjait az alábbiak szerint fogadta el:  

 

NAPIRENDI PONTOK:  

 

Nyilvános ülés: 

 

1. Beszámoló a Békéscsabai Hivatásos Tűzoltóparancsnokság 2022. évi tevékenységéről 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

2. Beszámoló a Békési Önkormányzati Tűzoltóság 2022. évi tevékenységéről 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

3. Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése között történt fontosabb eseményekről, 

értekezletekről 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

4. Tájékoztató az előző testületi üléseken elfogadott határozatok és rendeletek 

végrehajtásáról 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

5. Tájékoztató a fontosabb jogszabályi változásokról 

Előterjesztő: Tárnok Lászlóné jegyző 
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6.  Tájékoztató a polgármester átruházott hatáskörében hozott döntéseiről  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

7. Az Önkormányzat 2022. évi zárszámadásáról szóló rendeletének elfogadása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

8. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 22/2019.(X.29) rendeletének módosítása   

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester  

 

 

9. Egyes családi események lebonyolításának szabályairól és az azokért fizetendő díjakról 

szóló rendelet megalkotása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

10. A szabadtéri égetés szabályozásáról szóló 5/2021. (III. 16.) rendeletének módosítása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

11. Tájékoztató a 2022. évi belső ellenőrzés végrehajtásáról  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

12.  A Volánbusz Zrt. beszámolója a helyi személyszállítás közszolgáltatási tevékenységre 

vonatkozóan  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

13.  A Békési Polgárőrség tájékoztatója a 2022. évben Békés városban végzett munkáról  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

14.  Békés, 3736/14 hrsz-ú ingatlan értékesítése  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

 

15. A Békési Kistérségi Társulás tulajdonában lévő optikai hálózat értékesítése 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

16. Intézmények működésének áttekintése  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

17. Felhatalmazás a polgármester részére telkek vásárlására  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 
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18. Villamosenergia és földgáz beszerzés- részvétel csoportos közbeszerzési eljárásban  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

19. Az „Esélyt a fiataloknak – Békés Város ifjúságsegítő programja” pályázat kiírásával  

kapcsolatos döntések meghozatala  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

20. Földesi Mihály képviselő interpellációra adott válasz elfogadása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

21. Bejelentések, interpellációk  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

 

Zárt ülés:  

 

1. Bírósági ülnökök választása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

 

Napirend tárgya:  Beszámoló a Békéscsabai Hivatásos Tűzoltóparancsnokság 2022. évi 

tevékenységéről 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester visszajött az ülésterembe. 

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte az ülésen megjelent Viczián György alezredes, 

Tűzoltóparancsnok Urat. Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi 

bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. A Békéscsabai Hivatásos 

Tűzoltóparancsnokság is magas szakmai színvonalon látja el a műszaki-mentés, a tűzoltás és 

védelmi-igazgatás területén jelentkező feladatokat. 

Ezúton is tisztelettel megköszönte a munkájukat. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Mucsi András képviselő: Köszöntötte a tűzoltóságokat. Az előző héten, Vésztőn volt Békés 

Vármegye Önkormányzat közgyűlésének egy ülése. Megkapták a Katasztrófavédelmi 

Igazgatóságnak a beszámolóját, és megtárgyalták. Sokan azt hiszik, hogy a katasztrófavédelem 

az egyenlő a tűzoltósággal, pedig ez nem így van. A legfontosabb szegmens az a tűzoltóság, és 

nagyon fontos az, hogy az önkormányzat képviselői ismerjék a tűzoltóság munkáját. Látható az 

adatokból, hogy majdnem minden második napon vonulás volt Békés város vonatkozásában. 

Megköszönte, hogy van egy nagyon magas színvonalú önkormányzati tűzoltóságunk. Békés 

városában működik egy önkéntes tűzoltó egyesület, amely az önkormányzati tűzoltóságot segíti, 

és az anyagukban látható, hogy az együttműködés az elég jó. Folyamatosan a különböző terveket, 
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dokumentációkat felülvizsgálják, életpályát kínálnak sokak számára. Békésen is vannak olyanok, 

akik, fiatalok és az életpályájukat felépítik erre a hivatásra. Nagyon szép, de nehéz hivatás.   

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a beszámoló elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

77/2023. (IV. 27.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Békéscsabai Hivatásos 

Tűzoltóparancsnokság 2022. évi tevékenységéről szóló beszámolóját a határozat melléklete 

szerinti tartalommal elfogadja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

Tárgy:  Beszámoló a Békési Önkormányzati Tűzoltóság 2022. évi tevékenységéről 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntöm az ülésen Araczki Zsolt parancsnok Urat. 

Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság és az Ügyrendi, Lakásügyi 

és Közrendvédelmi bizottság, és elfogadásra javasolják a határozati javaslatot.  Az 

Önkormányzati Tűzoltóság jelenléte is kiemelkedően fontos, az önkormányzat is igyekszik 

minden tőle telhető anyagi segítséget megadni a működésükhöz.  

Köszönöm minden dolgozó munkáját. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Mucsi András képviselő: Köszönetet mondott a békési tűzoltóságnak. Amikor szükség van 

lakásra, akkor első szóra az önkormányzat készenlétben áll, és segít, hogy akik a tűzoltóságnál 

munkát vállalnak, azoknak az embereknek legyen hol lakni. Ezt a továbbiakban is felajánlják. 

Tehát hogyha esetleg akadályt jelent az, hogy valamelyik kollega, amiatt nem jönne Békésre 

dolgozni, mert a lakhatással gond van, akkor az elhelyezésben tudnak segíteni. Nagyszerű, hogy 

van tűzoltóság, de ez nem olcsó dolog. Az állami normatíva 44 millió forint értékben megérkezik 

a városba, az kevés lenne ahhoz, hogy működjön ez a szervezet. Így aztán az önkormányzatnak 

is bele kell nyúlnia a zsebébe, a 10 millió forint, ami 2022-ben az önkormányzattól, az 

Önkormányzati Tűzoltósághoz került, minden egyes forintja megtérült. A tűzoltó nem csak tüzet 

olt, hanem ott van a covidnál, vagy amikor leszakad egy faág. Nem mindegy nekünk, hogyha 

keletkezik egy tűz, hogy Békéscsabáról jön a tűzoltó vagy a Petőfi utcáról. Mindenképpen 

fontosnak tartja azt, hogy a tűzoltóság fennmaradjon, ezért látszik, hogy anyagi áldozatot is 

hajlandók hozni. Az anyagból kiderül, hogy 2021-hez képest, kevesebb volt a vonulás, ez 

maradjon így,de attól függetlenül a járműparknak, illetve az eszközparknak a fejlődése nagyon 

fontos. A következő negyedévben elszeretne a tűzoltósághoz látogatni a képviselő-testületnek a 
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tagjaival, valamint a bizottságoknak a  tagjaival. Szeretnék megnézni a fejlesztéseket, mit 

terveznek, mit szeretnének csinálni, mi az, amire szükség lenne.  

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Nagyon örül, hogy a beszámoló készítője a  2022. évi 

tevékenységet sikeresnek értékeli, annak ellenére, hogy a forráshiányokról is olvasnak, és azon 

lesznek, hogy segíthessenek. Intézményvezetőként külön megköszönte a támogatásukat, 

segítségüket, hiszen rendezvényeik alkalmával, amikor parancsnok úrhoz fordul, akkor a 

gyerekek örömére benépesítik az iskola udvarát. Hamarosan itt a gyermeknap és szeretettel 

várják az idén is őket. További jó munkát, és sok sikert kívánt. 

 

Molnár Gábor képviselő: A tűzoltóság épülete nincs túl jó állapotban. Van valami kilátás arra, 

hogy felújítsák? Ha önerőből nem, de valami pályázat útján nem lehetne megvalósítani az épület 

rendberakását? Megemelkedtek az üzemanyagárak, és látta, hogy sok településre kivonul a 

tűzoltóság, költségekben tudják finanszírozni ezt?   

 

Araczki Zsolt parancsnok: Az épület tekintetében kívülről valóban elég leharcolt állapotban van 

az épület. A belső renoválásokat, karbantartásokat folyamatosan végezik, amit az állomány végez 

el, minél kevesebb anyagköltséggel. Belülről folyamatosan fejlődnek, tehát az elmúlt két évben 

is sikerült felújított pihenőt és oktató helyiséget átadniuk. A külső felújítást nem fogják tudni 

önerőből végrehajtani, a források elég korlátozottak. Mindig pengeélen táncolnak a források 

beosztásával. A működés stabilitására szoktak rámenni, mert ez az, ami fő prioritást élvez, nem 

pedig az épület helyzete. Az üzemanyagáraknak a kompenzációja valóban észrevehető volt a 

tavalyi évben, amíg lehetett megoldották a dolgot és lekövették. Van ígéret az országos szervezet 

részről, ami az üzemanyag árak és egyéb költségek lekövetésével meg fog történni. 

Konkrétumról még nem tud beszélni, nagyjából 25%-os üzemanyag költségnövekedés volt, 

annak ellenére, hogy a vonulások száma, illetve a vonulások alkalmával megtett kilométerek 

száma csökkent. 

 

Kálmán Tibor polgármester: Példaértékű az, ahogy a tűzoltók az épületre figyelnek, vigyáznak, 

és rendben tartják. Az esetleges személyes bejáráson majd meg is lehet tekinteni, hogy tényleg 

mennyit fejlődött akár csak egy év alatt is. Keresik a megoldást arra, hogy hogyan tudnak 

fejleszteni külsőben, tetőszerkezetben egy kicsit modernizálni az épületet. Bízik benne, hogy 

meg fogják találni a megoldást, mindenképpen pályázati forrást kell rá keresniük. Műemléki 

épület, nem olyan egyszerű bármilyen munkálatot elvégezni rajta.  

 

További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a 

beszámoló elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

78/2023. (IV. 27.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Békési Önkormányzati Tűzoltóság 2022. évi 

tevékenységéről szóló beszámolót a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 
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Napirend tárgya:  Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése között történt fontosabb 

eseményekről, értekezletekről 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján. 

 

Rácz Attila képviselő: Folyamatosan nézi a testületi ülésekről készített fényképfelvételeket. Ők 

is használnák. Ehhez van hozzáférési lehetőség? Jó lenne, ha ezek a fotók elérhetők lennének, és 

mindenkiről készülne teljes értékű fotó, amit letölthetnének és a saját oldalukon használhatnák. 

Ha készül, akkor mindenkiről egységesen, valamilyen közeli felvétel jó lenne.  Ha az 

önkormányzat oldalán elérhető lenne, akkor le tudnák tölteni és ők is használhatnák.  

 

Mucsi András képviselő: Polgármester úr a testületnek a megnyitásakor tett arra említést, hogy 

a rendszerváltás egyik tanúja, Pásztor Gyula elhunyt. Érdemes lenne megkeresni azokat az 

embereket, akik még élnek az 50 évvel ezelőtti eseményeknek a részvevői közül. Hárman élnek, 

akik 1973-as tanácsban benne voltak, és még olyan állapotban vannak, hogy tudnak nyilatkozni. 

Érdemes lenne tőlük akár írásos anyagot bekérni. Ezzel adósok harminc év után is, hogy nem 

készült Békésen még olyan kiadvány, ami ezt feldolgozta volna. Az első testületnek a munkáját, 

vagy a rendszerváltási eseményekről elbeszélések, hogy hogyan alakultak a pártok. Ebben az 

1990-es eseményekben, akik részt vettek kortanuk voltak, érdemes lenne megkérdezni, vagy egy 

újságírót felkérni, hogy üljön le velük. Készüljön videó felvétel, amik elérhetők lehetnek.  

Ha majd egyszer ezt valaki megírja, akkor lesznek anyagok, amikből lehet majd dolgozni. A 

biológia törvényszerűsége alapján, egymás után sírba szállnak azok a kortanuk, akik még 

közöttük voltak. Az alpolgármester úr a szomszédja, Tóth Attila, aki néhány érdekes és értékes 

adatot mondott neki.  

 

Csibor Géza képviselő: Két Facebook bejegyzéssel kapcsolatban tett felszólalást. Mind a két 

bejegyzés Földesi Mihály képviselőhöz köthető. Arról szól, hogy csak igazságokat szabad 

mondani. „Az országgyűlési képviselő úr bejelentése alapján, a városba 21 milliárd forint 

érkezett. Hol a pénz? Hol a fejlesztés?” Ezzel csak annyi baj van, hogy képviselő úr lassan ötödik 

éve a képviselő testület tagja, és a saját kérésének megfelelően minden hónapban, a pályázatok 

színre kerülnek. Ha ez egy politikai pamflet, akkor ez a legrosszabb fajta. Ha ezt már feszegetik, 

akkor a saját projektje sem sikerült, mert egyetlen malmot sem látott még létrehozni.  

 

Rácz Attila képviselő: Hiányérzete van, amely az 50 éves évforduló kapcsán fogalmazódott meg 

benne. Hiányolta az egykori  képviselőket, korábbi tanácstagokat. Meg kellett volna őket hívni, 

akik még köztük vannak, nem csak az 1973-as tanácsból, hanem az azóta eltelt időből. 

Valamilyen módon elismerhették volna ezt a munkát, amit ők végeztek. Utólag is jó lenne 

küldeni egy emléklapot nekik, megköszönve a város fejlesztését, építését.  

A rendszerváltást követő önkormányzati képviselőkről jó lenne emléktáblákat elhelyezni a 

hivatal folyosóján. Ez nem történt meg, de lépjenek túl rajta, és valóban emlékezzenek meg 

azokról a képviselőkről, akik a rendszerváltás óta dolgoznak a városért.  

 

Kálmán Tibor polgármester: A táblákkal már előrébb vannak, meg van a költsége. Ki kell 

gazdálkodni, mert nem csak a rendszerváltáshoz kapcsolódó személyekről beszélnek, hanem a 

kitüntetettekről is, akik az elmúlt 30-50 évben bármilyen típusú kitüntetést kaptak. Meg kell 

találni a forrását, és meg fogják csinálni. Az ünnepi testületi ülés csak egy esemény volt, még a 

Madzagfalvi napokon is a testvérvárosokat el szeretnék hívni, és ott méltó keretek között 

megemlékezni róluk.   
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Földesi Mihály képviselő: Ha Csibor Géza képviselő nem nézi az oldalát, akkor honnan tudta, 

hogy milyen bejegyzést tett fel? Az 50 éves évforduló alkalmával, amikor ott voltak a 

rendezvényen, Dankó Béla képviselő úr kiállt, és azt mondta, hogy 21 milliárd forint érkezett az 

elmúlt négy évben. Erre volt az a bejegyzés, amit megosztott a Facebookon.   

 

Kálmán Tibor polgármester: A 21 milliárd forint, a Békésbe érkező teljes fejlesztéseket jelenti. 

Ebbe beletartozik a jelenleg is zajló irodaház építése az Optigépnél. Volt csirketelep fejlesztés, 

tehát a városba érkező pályázati forrásokról beszélt képviselő úr, és nem csak arról, amit az 

önkormányzat megnyert az elmúlt időszakban. Elindult a választás és valahogy a likeokat be kell 

vadászni, de más haszna nem igazán van.   

  

Mucsi András képviselő: Az 1990 utáni testületi tagoknak a listáját összerakja, viszont kéri a 

képviselő testület segítségét ebben. A díszpolgárokat mindenképp szeretnék márványba rakni. A 

Pro-Urbe díjasokról hosszú lista van, ami milliós tétel. Akik a képviselő- testület tagjai voltak 

egy résztáblába kellene tenni. Használná a digitális felületeket, ahova sok mindent fel lehetne 

tölteni, akár a bekesvaros.hu-n, lennének a korábbi politikusaink, fényképfelvételekkel, 

beszámoló szöveggel. A tanács az egy 70 tagú testület volt, voltak olyanok, akik több ciklusban 

is benne voltak, volt, aki csak egyben. Kellenének azok az emberek, akik a városunk idős 

emberei, és a beazonosítás könnyebben működne. Elég nehéz adatokat összevadászni és kellene 

a segítség.  

Csibor és Földesi képviselők témája kapcsán annyit fűzne hozzá, hogy ezek a pénzek 

megérkeztek. Senki ne vonja kétségbe, hogy a rendelőintézet fel lett újítva, elkészült a 

Református Óvoda. Az Epreskerti Óvoda fel lett újítva 50 millió forintból. A csirketelep 

fejlesztése elkészült. Kellenek a kihelyezett ülések, hogy tájékozódjanak. A pénzügyi bizottság 

két oldalon keresztül írja a Top-os nyertes pályázatokat, amit Földesi képviselő úr is tud, mert 

együtt szavazták meg a megyénél. Legyünk arra büszkék, hogy a városunkért dolgozunk, és ne 

azt mondják, hogy itt semmi fejlődés nincs. 

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Amit Rácz képviselő említett, és Mucsi képviselő támogatott az 

már benne van a Kulturális Központ programjában. A dátum, és az időpont is, tehát amiről 

beszéltek, ez már meg van szervezve. Ne csak itt jelezzék ezeket a dolgokat, hanem jöjjenek az 

email-ek, vagy a hívások. 

 

Rácz Attila képviselő: Most már testközelből megtapasztalhatták azt, hogy a Szociális 

Szolgáltató Szövetkezet végzi a dolgát, megköszönte az ivólevet.  

 

Földesi Mihály képviselő: Tudja, hogy mit szavaztak meg a megyénél, és mekkora összegek 

érkeznek ide. Arra reflektált, amit képviselő úr mondott, ennyi volt és semmi több. A malom 

projekttel kapcsolatban nem volt pályázati támogatása ennek a kezdeményezésnek. Ez 

magánpénzből működik, úgy halad, ahogy a magán pénzek jönnek. Olyan szinten van jelenleg a 

malom projekt, amiből ez év végére már mutatkozik valami. Már az is lehet, hogy a jövő 

hónapban bejöhet bárki lisztért. Tud tájékoztatni bárkit, hogy hol tartanak ezek az ügyek. Két 

szinten működik ez a projekt, az egyik az, ami munkahelyeket teremt, a másik pedig az ahol a 

malomképzés folyhat. Kétfrakciós lisztkészítő lesz, ami ennek az évnek a végén is 

megvalósulhat.    

 

Kálmán Tibor polgármester: Teljesen jól hangzik, a múltkor is ajánlotta a segítségét és most is. 

Említették a 8 hektáros terület is, ami a rendelkezésükre áll, tehát ha kell segítség, akkor nagyon 

szívesen. Nagyon jó gazdaságfejlesztő pályázatok vannak, amibe érdemes lenne elindulni. A 

HealTech abból épített műhelyet. Tehát lehet, hogy gyorsabban haladna a dolog. Az 
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országgyűlési képviselő úr azokról a fejlesztésekről beszélt, amik nem csak az önkormányzathoz 

érkező források, hanem a Békés városába érkező forrásokról.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a tájékoztató elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

79/2023. (IV. 27.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése 

között történt fontosabb eseményekről, értekezletekről” tárgyú előterjesztésben foglaltakat 

tudomásul veszi.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Napirend tárgya:  Tájékoztató az előző testületi üléseken elfogadott határozatok és 

rendeletek végrehajtásáról 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján. 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a tájékoztató elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

80/2023. (IV. 27.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató az előző testületi üléseken 

elfogadott határozatok és rendeletek végrehajtásáról” tárgyú előterjesztésben foglaltakat 

tudomásul veszi.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Napirend tárgya: Tájékoztató a fontosabb jogszabályi változásokról 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  
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Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a tájékoztató elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

 

 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

81/2023. (IV. 27.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a fontosabb jogszabályi 

változásokról” tárgyú előterjesztésben foglaltakat tudomásul veszi.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

Napirend tárgya: Tájékoztató a polgármester átruházott hatáskörében hozott döntéseiről 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a tájékoztató elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

82/2023. (IV. 27.) határozata  

 

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a polgármester átruházott 

hatáskörében hozott döntéseiről” tárgyú előterjesztésben foglaltakat tudomásul veszi.  

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

 

Napirend tárgya: Az Önkormányzat 2022. évi zárszámadásáról szóló rendeletének elfogadása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést mind a három bizottság megtárgyalta, és 

elfogadásra javasolják a határozatot és a rendelet-tervezetet. 2022. évben is sikerült megőrizni az 

önkormányzat és intézményei stabil működését. Az utolsó negyedévben már nem volt szükség 
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likvid hitel igénybevételére sem. Ezúton is szeretném megköszönni minden vezető kollega és a 

munkatársak fegyelmezett és együttműködő hozzáállását az energia racionalizálási intézkedések 

végrehajtása kapcsán. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?  

  

Csibor Géza képviselő: Megköszönte az előterjesztést, nagyon szép munka. Ebből is látszik, 

hogy Békés város nagyon jól gazdálkodik, a pénzeket jól használja fel. Abba az irányba fejleszt, 

ami szükséges, hiszen a hitelkeret felhasználásra sem került sor. Minden lehetőséget 

kihasználnak, ami a jó gazdálkodás irányába vezet, és most is elfogadásra javasolja.   

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

83/2023. (IV. 27.) határozata  

 

 

1. Békés Város Képviselő-testülete az Békés Város Önkormányzat 2022. évi 

költségvetésének teljesítéséről készített beszámolót az előterjesztésben foglaltak 

szerint elfogadja. 

 

2. Békés Város Képviselő-testülete felhívja a jegyzőt, hogy a Békési Polgármesteri 

Hivatal 121.921 Ft összegű, vállalkozási tevékenységek miatt keletkezett befizetési 

kötelezettségét az irányító szerv 11998707-04606811-00000000 bankszámlájára 

2023. május 31-ig teljesítse. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelt el a rendelet elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 8./2023. (IV.28.) önkormányzati 

rendelete 

az Önkormányzat 2022. évi zárszámadásáról 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében 

meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés f) 

pontjában és az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 91. § (1) bekezdésében 

meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 

1. § 

Békés Város Önkormányzata (a továbbiakban: Önkormányzat) az Önkormányzat 2022. évi 

költségvetése teljesítését: 

a) 5.490.030.025 Ft költségvetési bevétellel, 

b) 2.970.791.441 Ft finanszírozási bevétellel, amelyből 

ba) Likviditási hitelek, kölcsönök 637.213.477 Ft, 

bb) Előző évek költségvetési maradványának igénybevétele 1.522.221.990 Ft, 

bc) Államháztartáson belüli megelőlegezések 65.554.006 Ft, 

bd) Központi irányító szervi támogatás 548.801.968 Ft, 

be) Lekötött bankbetét megszüntetése: 197.000.000 Ft. 

c) 4.923.516.915 Ft költségvetési kiadással, 

d) 1.464.807.609 Ft finanszírozási kiadással, amelyből 

da) Hosszú lejáratú hitelek, kölcsönök törlesztése: 20.833.332 Ft, 

db) Likviditási hitelek, kölcsönök törlesztése 637.213.477 Ft, 

dc) Államháztartáson belüli megelőlegezések 60.958.832 Ft, 

dd) Központi irányító szervi támogatás folyósítása 548.801.968 Ft, 

de) Pénzeszközök lekötött bankbetétként elhelyezése 197.000.000 Ft . 

a rendelet 1. mellékletében és 2. mellékletében foglaltak szerint hagyja jóvá. 

2. § 

Az Önkormányzat saját és intézményei költségvetési mérlegét a 3. mellékletben foglaltak szerint 

hagyja jóvá. 

3. § 

Az Önkormányzat saját és intézményei 2022. évi felhalmozási kiadásainak teljesítését a 4. 

melléklet szerint, a tartalékok igénybevételét az 5. melléklet szerint fogadja el. 

4. § 

Az Önkormányzat engedélyezett létszámkeretének teljesítését a 6. mellékletben foglaltak szerint 

hagyja jóvá. 

5. § 

Az Önkormányzat 2022. évi közvetett támogatásait a 7. melléklet szerint hagyja jóvá. 

6. § 

Az Önkormányzat és általa irányított költségvetési szervek teljesítéseit kötelező és önként vállalt 

feladatok szerinti bontásban és azok teljesítését a 8. melléklet tartalmazza. 

7. § 
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Az Önkormányzat települési támogatás keretében nyújtott szociális pénzeszközeinek 

felhasználását a 9. melléklet szerint hagyja jóvá. 

8. § 

Az Önkormányzat a 2022. évi általános, köznevelési, és szociális feladatokhoz kapcsolódó 

normatíva elszámolását a 10. melléklet szerint fogadja el. 

9. § 

Az Önkormányzat 2022. évi pénzkészlet változását a 11. melléklet szerint hagyja jóvá. 

10. § 

Az Önkormányzat 2022. évi maradvány kimutatását a 12. melléklet és 13. melléklet szerint, a 

maradvány összegét 2.072.496.942 Ft összegben hagyja jóvá. 

11. § 

Az Önkormányzat konszolidált mérlegét a 14. melléklet szerint, konszolidált eredmény 

kimutatását a 15. melléklet szerint, vagyonkimutatását a 16. melléklet szerint fogadja el. 

12. § 

Az Önkormányzat 2022. évi részesedéseit, valamint azok működéséből származó 

kötelezettségek állományát a 17. melléklet tartalmazza. 

13. § 

A működési és fejlesztési célú bevételek és kiadások 2023-2032. évi alakulását bemutató 

mérleget a 18. melléklet szerint, a saját bevételek és adósságot keletkeztető ügyleteket a 19. 

melléklet szerint hagyja jóvá. 

14. § 

Az Önkormányzat Uniós forrásból megvalósuló 2022. évben teljesített kiadásait a 20. melléklet 

tartalmazza. 

15. § 

Az „Önkormányzati környezetvédelmi alap elszámolási számla” terhére a 2022. évben 263.722 

Ft befizetés történt, kifizetésre 15.289.020 Ft összegben került sor. 

 

 

16. § 

Békés város Képviselő-testülete a 2019. évben hosszú távú pénzügyi kötelezettségeket vállalt, 

199/2018. (V. 24.) Képviselő-testületi határozatával döntött fejlesztési hitel felvételről. 2019-ben 

a hitel lehívás megtörtént 246.937.240 Ft összegben. A 2022. december 31-én fennálló tartozás 

összege 170.548.356 Ft. 
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17. § 

Ez a rendelet 2023. április 29-én lép hatályba. 

 

 

Kálmán Tibor      Tárnok Lászlóné 

polgármester             jegyző 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. április 28. napján. 

 

Tárnok Lászlóné 

       jegyző 

 

 

Napirend tárgya: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 22/2019.(X.29) rendeletének módosítása   

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést mind a három bizottság megtárgyalta, és 

elfogadásra javasolják a rendelet-tervezetet. 

A Képviselő-testület korábbi döntéseinek megfelelően -  kormányzati funkciók felvétele, új Kft 

alapítása, illetve a jogszabályi rendelkezéseknek való megfelelés miatt, szükséges az SZMSZ 

aktualizálása. 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a rendelet 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 9/2023. (IV.28.) önkormányzati 

rendelete 

a Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 22/2019. (X. 29.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

2011. évi CLXXXIX. törvény 53. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az 

Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés d) pontjában meghatározott feladatkörében és az Alaptörvény 

32. cikk (2) bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében eljárva, Békés Város 

Önkormányzata Képviselő-testületének a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 22/2019. 

(X. 29.) önkormányzati rendelet 29. § (2) bekezdés b) pontjában biztosított véleményezési 

jogkörében eljáró képviselő-testületi bizottság véleményének kikérésével a következőket rendeli 

el: 
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1. § 

A Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

szóló 22/2019. (X. 29.) önkormányzati rendelet V. Fejezet címe helyébe a következő rendelkezés 

lép: 

„V. Fejezet 

A POLGÁRMESTER, AZ ALPOLGÁRMESTER, A TANÁCSNOK, A JEGYZŐ, AZ ALJEGYZŐ 

ÉS AZ ÖNKORMÁNYZATI TANÁCSADÓ” 

2. § 

A Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

szóló 22/2019. (X. 29.) önkormányzati rendelet V. Fejezete a következő alcímmel egészül ki: 

„26. Az önkormányzati tanácsadó 

41/A. § 

(1) Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a közszolgálati tisztviselőkről szóló 

2011. évi CXCIX. törvény 239. § (2) bekezdése alapján a polgármester tevékenységéhez 

közvetlenül kapcsolódó feladatok ellátására 1 fő önkormányzati tanácsadói munkakört hozhat 

létre.  

(2) Az önkormányzati tanácsadó jogállására és díjazására vonatkozó részletes szabályokat a 

közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény határozza meg.” 

3. § 

(1) A Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 22/2019. (X. 29.) önkormányzati rendelet 1. melléklete helyébe az 1. 

melléklet lép. 

(2) A Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 22/2019. (X. 29.) önkormányzati rendelet 2. melléklete helyébe a 2. 

melléklet lép. 

(3) A Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 22/2019. (X. 29.) önkormányzati rendelet a 3. melléklet szerinti 6. 

melléklettel egészül ki. 

4. § 

Hatályát veszti a Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 22/2019. (X. 29.) önkormányzati rendelet 

a) 1. függeléke, 

b) 2. függeléke, 

c) 3. függeléke, 

d) 4. függeléke. 

5. § 
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Ez a rendelet 2023. április 29-én lép hatályba. 

 

 

Kálmán Tibor 

         polgármester 

Tárnok Lászlóné 

       jegyző 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. április hó 28. napján.  

Tárnok Lászlóné jegyző 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Napirend tárgya: Egyes családi események lebonyolításának szabályairól és az azokért 

fizetendő díjakról szóló rendelet megalkotása 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, Lakásügyi és 

Közrendvédelmi bizottság, valamint a Humán és Szociális Bizottság és elfogadásra javasolják a 

rendelet-tervezetet. 

Folyamatosan igény mutatkozik a családi események lebonyolítására, így névadók, illetve 

házassági évfordulók megünneplésére, ezért szükséges rendeletben szabályozni ezen családi 

események lebonyolításának szabályait. 

 

Rácz Attila képviselő: Hosszú évek óta figyelemmel kíséri ezt a területet, hiszen 1985 óta 

ezeknek az eseményeknek a közelében van. Az elmúlt években, hogyan alakulnak ezek a családi 

események? Hány házasságot kötöttek, hány névadó esemény volt? A házassági évfordulók 

milyen számban vannak? A családügyi intézkedések, amelyek az elmúlt időszakban pozitívan 

érintik ezt a területet, ezeknek már látni kellene a hatását is. Ezek fontos adatok lennének, ahhoz, 

hogy lássák, hogy jó irányban tart –e a családpolitika.  

 

Kálmán Tibor polgármester: A hivatali beszámolóban szerepelnek ezek az adatok, amit a múlt 

hónapban tárgyalt a testület.  

 

Dr. Szabó- Bimbó Mária osztályvezető: Nem magas számban, de folyamatosan mutatkozik az 

igény a családi eseményekre. Évente négy és hat közötti névadót szoktak tartani, a jubileumi 

házassági évforduló az eddig egy esetben volt. A házasság kötésekre vonatkozva a tavalyi év  

hivatali beszámolója tartalmazta az adatokat. Lassan már most is beindultak a házasságkötések, 

péntekenként az utóbbi időben már egy vagy két esküvőt tartottak. Nagytermi esküvő ebben az 

évben, eddig kettő volt. Nagyon picivel csökkent, tehát a tavalyi év előtt folyamatosan 

emelkedett az esküvők száma, tavaly egy nagyon kicsit visszaesett. Kíváncsian várják, hogy 

ebben az évben hogyan fog alakulni, viszont stabilan magas számban szoktak kötni házasságokat.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a rendelet elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  
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- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 10/2023. (IV.28.) önkormányzati 

rendelete 

Az egyes családi események ünneplésének szabályairól és az ellentételezésként fizetendő 

díjakról 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (2) 

bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, az Alaptörvény 32. cikk (1) 

bekezdés a) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 

1. Általános rendelkezések 

1. § 

A rendelet hatálya a Békési Polgármesteri Hivatal (a továbbiakban: Polgármesteri Hivatal) 

anyakönyvvezetőjének közreműködésével megtartott névadó és a hivatali helyiségben vagy a 

város közigazgatási területén külső helyszínen megtartott jubileumi házassági évforduló 

szertartásokra terjed ki. 

2. Értelmező rendelkezések 

2. § 

E rendelet alkalmazása szempontjából 

a) családi esemény: a névadó és a jubileumi házassági évforduló ünnepség, 

b) névadó: ötéves életkor alatti gyermek ünnepélyes, családi keretek között történő 

köszöntése, 

c) jubileumi házassági évforduló ünnepség (a továbbiakban: házassági évforduló ünnepség): 

a házasságkötés óta eltelt évek fordulója, amely alkalomból a házas felek ünnepélyes 

keretek közt megerősítik a korábban anyakönyvvezető előtt kötött házasság során tett 

nyilatkozatukat, 

d) Felek: akik a jubileumi házassági évfordulójukat családi eseményként ünneplik, 

e) hivatali helyiség: a Békési Polgármesteri Hivatal 5630 Békés, Petőfi utca 2. szám 1. 

emeletén található Irányi Dániel Díszterem, 

f) külső helyszín: a Békés város közigazgatási területén elhelyezkedő, a családi esemény 

megtartására alkalmas ingatlan 

g) anyakönyvvezető: a Polgármesteri Hivatal anyakönyvi szakvizsgával rendelkező 

köztisztviselője, 

h) anyakönyvi esemény: az anyakönyvi eljárásról szóló 2010. évi I. törvényben szabályozott 

házasságkötés és bejegyzett élettársi kapcsolat létesítése. 

3. A családi esemény ünneplésének szabályai 

3. § 
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(1) A családi esemény megtartása iránti igényt 

a) névadó ünnepség esetén a gyermek egyik szülője, 

b) házassági évforduló ünnepség esetén a házastársak együttesen 

ügyfélfogadási időben a Polgármesteri Hivatal anyakönyvvezetőjénél személyesen jelenthetnek 

be. 

(2) Az anyakönyvvezető a bejelentésről jegyzőkönyvet vesz fel, amely tartalmazza a kérelmező 

felek azonosításához és az esemény lebonyolításához elengedhetetlenül szükséges személyes 

adatokat, valamint a családi esemény egyeztetett időpontját és helyszínét. 

4. § 

(1) Névadó kizárólag szombati napon 10:00 órától 14:00 óráig, valamint áthelyezett, szombatra 

eső munkanapon 12:00 órától 14:00 óráig tartható. 

(2) Házassági évforduló ünnepség kizárólag szombati napon, valamint áthelyezett, szombatra eső 

munkanapon 14:00 órától 18:00 óráig tartható. 

(3) Nem tartható családi esemény 

a) szombati napra eső ünnepnapon, 

b) a munkanap áthelyezés következtében központi jogszabályban elrendelt, ünnepnaphoz 

kapcsolódó, szombati napra eső pihenőnapon, 

c) ha a munkaszüneti nap pénteki napra esik, az azt követő szombati napon, 

d) ha a munkaszüneti nap hétfői napra esik, az azt megelőző szombati napon, 

e) szombati napra eső július 1-jén, mint a köztisztviselő számára a Képviselő-testület által 

megállapított munkaszüneti napon 

5. § 

Névadó ünnepség megtartására kizárólag a hivatali helyiségben kerülhet sor. 

6. § 

A családi esemény engedélyezése során figyelemmel kell lenni a már előjegyzésbe vett 

anyakönyvi eseményekre - figyelemmel a hivatali helyiségen kívül tartandó esemény helyszínre 

történő oda- és visszautazásának időtartamára is -, azok lebonyolítását a családi esemény 

megtartása nem veszélyeztetheti. 

7. § 

Az anyakönyvvezető a családi esemény ünneplése során ruházata felett jelölés nélküli 

nemzetiszínű vállszalagot visel. 

4. A hivatali helyiségen kívül történő házassági évforduló ünnepség szabályai 

8. § 

(1) Hivatali helyiségen kívüli helyszínen házassági évforduló ünnepség akkor engedélyezhető, 

ha a Felek az esemény ünnepélyes kereteinek biztosításáról gondoskodnak. A házassági 

évforduló ünnepség során az anyakönyvvezető akkor közreműködik, ha szemle során 

meggyőződött arról, hogy a Felek által megjelölt külső helyszín alkalmas az ünnepség 

méltóságteljes és ünnepélyes lebonyolítására. 
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(2) Az anyakönyvvezető megtagadja a hivatali helyiségen kívüli helyszínen való közreműködést, 

ha a helyszínre érve megállapítja, hogy a körülmények a szemle óta megváltoztak, és az 

ünnepélyes keretek jelenleg nem biztosítottak. 

9. § 

Hivatali helyiségen kívüli helyszínként nem engedélyezhető olyan vendéglátó üzlet, amely nem 

rendelkezik megfelelő színvonalú, elkülönült zárt helyiséggel, ahol a családi esemény létesítése 

alatt nem zajlik fizetővendégek kiszolgálása. 

10. § 

(1) Szabadtéren történő házassági évforduló ünnepség kizárólag április 1. és szeptember 30. 

napja közötti időben engedélyezhető. 

(2) Hivatali helyiségen kívüli helyszínen történő lebonyolítást lehetetlenné tevő körülmény, ha 

a) az anyakönyvvezető közvetlen napfénytől való védelme nem biztosított, 

b) az esemény időpontjában kedvezőtlenek az időjárási viszonyok (pl.: zápor, zivatar, jégeső, 

szélvihar, stb.), 

c) a hőmérséklet 18 Celsius fok alatt vagy 35 Celsius fok felett van. 

(3) A hivatali helyiségen kívüli helyszínen történő lebonyolítást lehetetlenné tevő körülmények 

bekövetkezte esetére Feleknek a bejelentéskor a házasságkötésre alkalmas helyiséget kell 

megjelölniük. 

(4) A (2) bekezdésben felsorolt okok valamelyikének fennállása esetén az anyakönyvvezető 

jogosult a családi esemény (3) bekezdés szerinti helyiségben való megtartásáról dönteni. 

11. § 

(1) A hivatali helyiségen kívül történő házassági évforduló ünnepség engedélyezéséhez csatolni 

kell a megjelölt helyszín tulajdonosának, üzemeltetőjének, azzal rendelkezni jogosultnak a 

helyszín biztosításáról szóló nyilatkozatát vagy a használatról szóló megállapodás másolatát. 

(2) Hivatali helyiségen kívüli történő házassági évforduló ünnepség engedélyezéséhez 30 fő 

feletti létszám esetén csatolni kell a hangtechnika biztosításáról szóló, hivatásszerűen e feladatot 

ellátó szervvel vagy személlyel kötött megállapodást. 

(3) Az anyakönyvvezető megtagadja a közreműködést, ha a helyszínen megállapítja, hogy - a 

felek nyilatkozatától eltérően - a vendégek száma meghaladja a 30 főt, és a helyszínen a 

hangtechnika nem biztosított. 

5. A családi események ellentételezéseként fizetendő díj 

12. § 

A családi esemény lebonyolításával kapcsolatban a Polgármesteri Hivatal által nyújtott 

szolgáltatások ellentételezéseként szolgáltatási díjat kell fizetni. 

13. § 
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(1) Névadó esetén 25.000,- Ft + Áfa szolgáltatási díjat kell megfizetni a Polgármesteri Hivatal 

részére. 

(2) Ha a családban egy névadó ünnepség esetén több gyermek ünneplése történik, az (1) 

bekezdésben meghatározott szolgáltatási díjon felül a második gyermektől gyermekenként 

további 5.000 Ft összeget kell megfizetni. 

14. § 

(1) A hivatali helyiségben történő házassági évforduló ünnepség esetén 25.000,- Ft + ÁFA 

szolgáltatási díjat kell megfizetni a Polgármesteri Hivatal részére. 

(2) A hivatali helyiségen kívül történő házassági évforduló ünnepség esetén 40.000,- Ft + Áfa 

szolgáltatási díjat kell megfizetni a Polgármesteri Hivatal részére. 

15. § 

Az e rendelet alapján fizetendő díjat az erre rendszeresített postai utalványon való megfizetéssel 

vagy Békés Város Önkormányzata költségvetési számlájára való utalással kell teljesíteni, 

legkésőbb a családi esemény ünneplését megelőzően 10 munkanappal. 

16. § 

(1) Amennyiben a családi esemény ünneplése bármilyen okból meghiúsul, azt a kérelmező 

köteles haladéktalanul írásban bejelenteni az anyakönyvvezetőnek. Ezzel egyidejűleg a 

jegyzőnek címzett kérelemben kérheti a befizetett szolgáltatási díj visszatérítését. 

(2) A visszafizetést az elrendelésétől számított 8 napon belül banki átutalással vagy a 

polgármesteri hivatal pénztárában való kifizetéssel kell teljesíteni. 

(3) Amennyiben felek a családi esemény ünneplésén nem jelennek meg és az esemény 

elmaradásáról a Polgármesteri Hivatalt előzetesen nem értesítik, úgy részükre az e rendelet 

alapján megfizetett díj nem kerül visszafizetésre 

6. Az anyakönyvvezető részére fizetendő díj 

17. § 

(1) A családi esemény ünneplése során közreműködő anyakönyvvezetőt eseményenként 

a) névadó esetén bruttó 15.000 Forint, 

b) hivatali helyiségben történő házassági évforduló ünnepség esetén bruttó 25.000 Forint, 

c) hivatali helyiségen kívül történő házassági évforduló ünnepség esetén bruttó 30.000 Forint 

díjazás illeti meg. 

(2) A díjazás kifizetése havonta, utólag történik. 

18. § 

Ez a rendelet 2023. május 1-jén lép hatályba. 

 

 

            Kálmán Tibor                                                                   Tárnok Lászlóné  
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             polgármester                                                                            jegyző  

 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. ………… …... napján  

 

Tárnok Lászlóné  

        jegyző 

 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

Napirend tárgya : A szabadtéri égetés szabályozásáról szóló 5/2021. (III. 16.) rendeletének 

módosítása 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, Lakásügyi és 

Közrendvédelmi bizottság, valamint a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság és elfogadásra 

javasolják a rendelet-tervezetet. 

A rendelet módosításával lehetőséget biztosítunk arra, hogy az eddig engedélyezett idősávon 

kívül is lehetőség legyen bizonyos esetekben a szabadtéri égetés elvégzésére, a vonatkozó 

jogszabályok betartása mellett és külön jegyzői engedéllyel. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Több lakossági megkeresés is történt, hogy az idősávon kívül is 

lehessen tüzet gyújtani. Ez a rendelet erről szól, elég szigorú szabályozással fogják ezt 

megengedni. Jegyző asszonyhoz kellene benyújtani a kérelmet minimum 8 nappal előtte, egy 

formanyomtatványon, ami a honlapról letölthető majd. Föl kell rajta tüntetni a helyszínt, a pontos 

időt, minden adatot, ami szükséges ilyenkor. Ezzel egy időbe kötelező a békési önkormányzati 

tűzoltóságnál is bejelenteni. Vannak cégek, akiknek ez mindenféleképp nagy segítség lesz. Békés 

városában rengeteg zöld hulladék van, a BKSZ Kft. ingyen biztosít mindenkinek a megfelelő 

tárolásra, komposztálásra ládákat. Tudatosabban kell kezelni a zöld hulladékot, ő a három évvel 

ezelőtti komposztját fogja belerotálni a kertjükbe. A rendeletet módosítják, csak arra kérte a 

lakosságot, hogy mindenki figyeljen oda a zöld hulladékának az újrahasznosítására is. Nagyon 

körültekintően fogják kiadni az engedélyeket. Megköszönte Dr. Tanai Juditnak az anyag 

elkészítését, mert tudja, hogy nagyon sok munka volt vele.  

 

Rácz Attila képviselő: A 90-es években az volt a szóbeszéd a békési tűzoltóságról, hogy a nagy 

tüzeket három nappal előtte be kell jelenteni, a kicsiket meg bevinni a tűzoltóságra. Ennyire 

szigorú lesz ez a mostani rendelet is.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a rendelet elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 11/2023. (IV. 28.) önkormányzati 

rendelete 

a szabadtéri égetés szabályozásáról szóló 5/2021. (III. 16.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a környezet védelmének általános szabályairól 

szóló 1995. LIII. törvény 46. § (1) bekezdés c) pontjában és 48. § (4) bekezdés b) pontjában 

foglalt felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) pontjában és a 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 11. 

pontjában meghatározott feladatkörében eljárva, a környezet védelmének általános szabályairól 

szóló 1995. évi LIII. törvény 48. § (3) bekezdése alapján véleményezési jogkörben eljáró Békés 

Vármegyei Kormányhivatal Környezetvédelmi, Természetvédelmi és Hulladékgazdálkodási 

Főosztály véleményének kikérésével a következőket rendeli el: 

1. § 

A szabadtéri égetés szabályozásáról szóló 5/2021. (III.16.) önkormányzati rendelet bevezető 

része helyébe a következő rendelkezés lép: 

„Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a környezet védelmének általános 

szabályairól szóló 1995. LIII. törvény 46. § (1) bekezdés c) pontjában és 48. § (4) bekezdés b) 

pontjában foglalt felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) pontjában és a 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 11. 

pontjában meghatározott feladatkörében eljárva, a környezet védelmének általános szabályairól 

szóló 1995. évi LIII. törvény 48. § (3) bekezdése alapján véleményezési jogkörben eljáró Békés 

Vármegyei Kormányhivatal Környezetvédelmi, Természetvédelmi és Hulladékgazdálkodási 

Főosztály véleményének kikérésével a következőket rendeli el:” 

2. § 

A szabadtéri égetés szabályozásáról szóló 5/2021. (III.16.) önkormányzati rendelet 5. §-a helyébe 

a következő rendelkezés lép: 

„5. § 

Az ingatlanon keletkező zöldhulladékot elsősorban komposztálással kell hasznosítani, vagy 

elkülönítetten gyűjteni és a hulladékgazdálkodási közszolgáltatást ellátó közszolgáltató részére 

átadni. Az ingatlanhasználó a nem komposztálható, vagy a hulladékszállítást végző szolgáltató 

részére át nem adott avart és kerti hulladékot égetéssel megsemmisítheti.” 

3. § 

A szabadtéri égetés szabályozásáról szóló 5/2021. (III.16.) önkormányzati rendelet a következő 

7/A. §-sal egészül ki: 

„7/A. § 

Helyi jelentőségű védett természeti területen égetni tilos.” 
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4. § 

A szabadtéri égetés szabályozásáról szóló 5/2021. (III.16.) önkormányzati rendelet 8. § (3) 

bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(3) A tűz őrzéséről és veszély esetén annak eloltásáról a tűz gyújtója köteles gondoskodni. A tűz 

helyszínén olyan eszközöket és felszereléseket kell készenlétben tartani, amelyekkel a tűz 

terjedése megakadályozható, vagy a tűz eloltható, így különösen kerti locsolótömlőt, vagy 

legalább 50 l vizet edényben, tűz oltására alkalmas tűzoltó készüléket, lapátot, ásót, vasvillát 

vagy egyéb kézi szerszámot.” 

5. § 

A szabadtéri égetés szabályozásáról szóló 5/2021. (III.16.) önkormányzati rendelet a következő 

8/A. §-sal egészül ki: 

„8/A. § 

(1) A 6. §-ban meghatározott időszakon kívül végzett szabadtéri égetéshez a jegyző külön 

engedélye szükséges. 

(2) A jegyző engedélyét a rendelet 1. mellékletében meghatározott formanyomtatványon vagy az 

ezen szereplő adatok hiánytalan közlésével írásban lehet kérni, legkésőbb a szabadtéri égetés 

tervezett időpontja előtt 8 nappal.  

(3) A tervezett szabadtéri égetésről a felelős személy köteles egyidejűleg tájékoztatni a Békési 

Önkormányzati Tűzoltóságot.” 

6. § 

A szabadtéri égetés szabályozásáról szóló 5/2021. (III.16.) önkormányzati rendelet 6. §-ában az 

„engedélyezett.” szövegrész helyébe az „engedélyezett, az ünnepnapok kivételével.” szöveg lép. 

7. § 

Ez a rendelet 2023. április 29-én lép hatályba. 

 

Kálmán Tibor 

         polgármester 

Tárnok Lászlóné 

       jegyző 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. április hó 28. napján.  

Tárnok Lászlóné 

      jegyző 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 
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Napirendi pont: Tájékoztató a 2022. évi belső ellenőrzés végrehajtásáról 

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte az ülésen Juhos Józsefné belső ellenőrt. 

Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság, és elfogadásra javasolja a 

határozati javaslatot. 

Az összefoglaló éves ellenőrzési jelentés a jogszabályi előírásoknak és a közzétett módszertani 

útmutató ajánlott előírásainak figyelembevételével készült el. Az éves ellenőrzési jelentést a 

zárszámadási rendelettel egyidejűleg kell benyújtani a Képviselő-testületnek. A belső 

ellenőrzés által elvégzett vizsgálatoknál sem büntető, sem szabálysértési, sem kártérítési, sem 

pedig fegyelmi eljárás megindítására okot adó cselekmény, mulasztás vagy hiányosság gyanúja 

nem merült fel. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat?   

 

Csibor Géza képviselő: Nagyon tartalmas ez a beszámoló. Biztonságban érzi magát, hiszen 

olyan mértékű, terjedelmű, és mindenre kitérő jelentések vannak, amiről azt látja, hogy az 

intézmény jól működik.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

84/2023. (IV. 27.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 2022. évi belső ellenőrzési terv 

végrehajtásáról szóló összefoglaló jelentést a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Napirendi pont: A Volánbusz Zrt. beszámolója a helyi személyszállítás közszolgáltatási 

tevékenységre vonatkozóan 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.  

A Volánbusz Zrt. a közszolgáltatási szerződésben foglaltak alapján megküldte az éves 

beszámolóját. Folyamatosan próbálunk egyeztetni, de a másik fél részéről elég nehézkes a 

kapcsolattartás. 2022. december 21-én 2.393 ezer forint átutalása került az önkormányzat 

részéről. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat?   
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Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozat 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

85/2023. (IV. 27.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Volánbusz Zrt.-nek a helyi 

személyszállítás közszolgáltatási tevékenységre vonatkozó 2022-es szakmai beszámolóját a 

határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. Felkéri a polgármestert, hogy az el nem 

ismert követelések vonatkozásában, a pénzügyi helyzet rendezése érdekében folytassa a 

tárgyalásokat tovább a Volánbusz Zrt. képviselőivel.  

 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

 

Napirendi pont: A Békési Polgárőrség tájékoztatója a 2022. évben Békés városban végzett 

munkáról 

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte az ülésen Gyarmati Sándor Elnök Urat. Az 

előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság és az Ügyrendi, Lakásügyi és 

Közrendvédelmi bizottság, és elfogadásra javasolják a határozati javaslatot.  

Megköszönöm a Polgárőrség minden tagjának a munkáját, nagyon fontos a jelenlétük a város 

mindennapi életében. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat?   

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Köszöntötte Gyarmati Sándor elnök urat. Megköszönte az 

anyagot, ami részletes és szép. Jól látszódik, hogy szoros együttműködés van a rendőrséggel és 

az önkormányzattal. A városi rendezvényeken, az útelzárásokon, forgalomtereléskor, 

temetőknél, sport rendezvényeken folyamatosan biztonságot biztosítanak. Eltűnt személyek 

felkutatásában is segítettek, nagyon sokrétű a feladatuk. Ha nincsenek szolgálatban, akkor is 

figyelik a város közrendjét és biztonságát. Ez nagyon szép dolog. A karitatív tevékenységük is 

nagyon aktív. Az időseknek nem csak elviszik a tüzelőanyagokat, hanem fel is hasogatják. 

Iskolakezdéskor ott vannak minden zebránál, vigyáznak a gyermekeinkre. Önálló 

járószolgálatot több mint 17 ezer órát végeztek, rendőrséggel közösen 1755 órát végeztek. 

Megköszönte elnök úr munkáját, kérte, hogy tolmácsolja a többi polgárőrnek a köszönetét.  

 

Mucsi András képviselő: A polgárőrség ingyen dolgozik a városért. Az egyetlen olyan 

hivatalos szervezet, akiknek a tagjai szeretetből tevékenykednek. A madzagfalvi napon megint 

a megye legnagyobb kulturális eseményét Békés fogja megcsinálni, és nagyon sok munka lesz 

vele a polgárőröknek ismét. Megköszönte Gyarmati Sándornak, hogy igent mondott arra, 
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amikor felkérték az ügyrendi bizottsági tagságra, hiszen nagyon komolyan veszi ezt a munkát. 

A forgalmirend-változásoknak útvesztőibe, szorgalmasan szolgáltatja a jobbnál jobb 

javaslatait.  

 

Molnár Gábor képviselő: Országos szinten az elsők között vannak a békési polgárőrök. A 

főtéren lévő karácsonyfát is őrizték, a hidegben. Hivatásként és szívügyként kezelik a 

munkájukat. Senki nem tudja megfizetni nekik, csak hálával, minden rendezvénykor lehet rájuk 

számítani.  

Polgár Zoltán alpolgármester: Május elsején, mindenkit várnak a megszokott „Gödörbe”. 

Azért kapcsolódik ide ez a téma, mert a megállapodás szerint a polgárőrség 24 órában 

szolgálatban lesz. Megköszönte az áldozatos munkájukat.  

 

Gyarmati Sándor elnök: Megtiszteltetés számára az elismerő szavak, a polgárőrök nevében 

megköszönte. A polgárőrt a hazaszeretet, a város iránti tisztelet, a rend és a fegyelem ösztönzi. 

A rendőrséggel közösen végzik a munkájukat. Mindent megtesz, hogy a rendőrséggel jó 

kapcsolatot ápoljanak, a törvény mindenkire egyformán vonatkozik.  

A roller járműnek minősül, a törvényalkotó ezen dolgozik, hogy tudomására hozza a 

lakosságnak, hogy az elektromos roller jármű fog lenni. Nagy örömére szolgál, hogy a Gödörbe 

rendezvény lesz, a fiatalok, a szórakozni vágyó békési embereknek ez nagyszerű dolog. 

Igénylik a lakosok ezeket a rendezvényeket. A polgárőrség épülete is elég hanyag állapotban 

van, de ebben az évben mindent megtesznek, hogy a homlokzat felújításra kerüljön.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Fontos dolog, hogy mindig a megoldást keresik és nem a 

problémát, hanem azt, hogy hogyan lehet azt megoldani.  

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Kellenek ezek a lélekemelő pillanatok, amiket most 

hallottak Gyarmati Sándortól. A mindennapok során akár hivatalos megbeszélésen, vagy 

bármilyen segítséget kér, mindig azt érzi, hogy abba az irányba indul, ahol a megoldást találják. 

Megköszönte a szakmai együttműködést és segítséget. Hálás a kerékpárért, amit a város oktatási 

nevelési intézményei kaptak, hiszen ez is a projektnek haszna. További jó munkát kívánt.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

86/2023. (IV. 27.) határozata  

 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Békési Polgárőrség Közhasznú Szervezet 

2022. évben Békés városban végzett munkájáról szóló tájékoztatóját a határozat melléklete 

szerinti tartalommal elfogadja. 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 
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Napirendi pont: Békés, 3736/14 hrsz-ú ingatlan értékesítése 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

A Pénzügyi Bizottsági ülésen kérdésként merült fel, hogy az eladásra kerülő ingatlanon 

vízelvezető árok van? Tájékoztatom a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy megnéztük, és nincs 

ott vízelvezető árok. 

Javaslom én is határozati javaslat elfogadását. 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van –e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat? 

 

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozat 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

87/2023. (IV. 27.) határozata  

 

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az önkormányzati vagyonról 

és vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) önkormányzati rendelet 13. § d) 

pontja alapján a Békés, 3736/14 helyrajzi számú, 10.989 m2 területnagyságú, kivett 

beépítetlen terület besorolású ingatlan értékesítése kapcsán a pályáztatástól eltekint. 

 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy értékesíti a kizárólagos    

tulajdonát képező a Békés, 3736/14 hrsz-ú, 10.989 m2 területnagyságú, kivett beépítetlen 

terület besorolású ingatlant a Solar-Trans Zrt. (cím:5553 Kondoros, Őr u. 52., adószám: 

27029718-1-04, cégjegyzékszám: 04-10-001648) részére 4.300.000,- Ft bruttó vételár 

valamint az ingatlan értékesítése során felmerülő valamennyi költség (földhivatali eljárás díja, 

ügyvédi költségek) megfizetése ellenében. 

 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

Napirendi pont: A Békési Kistérségi Társulás tulajdonában lévő optikai hálózat értékesítése 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.  

Mind a 9 tag önkormányzat meghozza a döntését április 30-ig, és ezt követően a Társulási Tanács 

is fog dönteni a hálózat sorsáról. 

Ez közös tulajdona az önkormányzatnak, két pályázat keretében épült ki egy gerinchálózat 

évekkel ezelőtt. Mezőberény város kezdeményezésére merült föl legelőszőr, hogy tudja –e a 

társulás tovább működtetni gazdaságosan ezt a hálózatot. Sok kört futottak ebben a kérdésben, 

és annak az eredménye ez a mostani határozati javaslat. Megérett arra az idő, hogy meghirdesse 
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a társulat eladásra, és utána beérkező árajánlatok alapján a társulási tanács tud dönteni arról, hogy 

elfogadja –e a beérkező ajánlatokat, vagy nem.  

 

Juhos János képviselő: Ezt már sok évvel ezelőtt amikor az optikai hálózat megépítéséről volt 

szó, már akkor felvetette, és jónak tartotta. Azt a kérdést vetette föl akkoriban, hogy lehet –e az, 

hogy ehhez a vállalkozások és a lakosság is csatlakozzon. Akkor az volt a választ rá, hogy igen. 

Először az önkormányzatokat kapcsolják össze, közintézményeket és majd második, harmadik 

lépésben lehet. A pályázat fenntartási ideje lejárt, szóval hogyha ezt most eladják, akkor 

lehetséges –e az, hogy ez a kör kibővüljön? Hogy ne csak az önkormányzatok számára nyújtson 

szolgáltatást. 

 

Kálmán Tibor polgármester: Igen, lehetséges. Jelenleg is lehetőség van rá, most is bérelnek 

cégek szálakat a gerinchálózaton. Nem látja akadályát, viszont a testületi ülés után a hivatali 

kolléga Darida Ágnest kellene megkeresni, ő foglalkozik ezzel.  

 

További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a 

határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

88/2023. (IV. 27.) határozata  

 

 

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy javasolja a Békési 

Kistérségi Társulásnak, hogy a tulajdonában lévő optikai távközlési hálózatot 

versenyeztetéssel, pályázat útján értékesítse.  

 

2. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete javasolja a Társulási Tanácsnak, 

hogy a pályázati kiírásnak legyen kötelező tartalmi eleme, hogy a vevőnek az 

önkormányzatokkal jelenleg fennálló szerződéseket változatlan feltételekkel 10 évig 

fenn kell tartania, illetve a szolgáltatás díját legfeljebb a KSH által megállapított 

infláció mértékével jogosult emelni az új szolgáltató. 

 

3. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete javasolja a Társulási Tanácsnak, 

hogy a pályázati kiírásnak legyen kötelező tartalmi eleme, hogy a vevőnek az 

önkormányzatokkal jelenleg fennálló szerződéseket változatlan feltételekkel 10 évig 

fenn kell tartania, illetve a szolgáltatás díját legfeljebb a KSH által megállapított 

infláció mértékével jogosult emelni az új szolgáltató. 

 

3. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert, hogy a 

szükséges intézkedéseket és jognyilatkozatokat az értékesítéshez kapcsolódóan megtegye. 

 

  

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 
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Napirendi pont: Intézmények működésének áttekintése 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság és elfogadásra javasolja a határozati javaslatokat. 

A korábbi években végrehajtott racionalizálási folyamatok folytatásaként teszünk javaslatot a 

városi intézményrendszerünkben a centralizáció és hatékonyabb humánerőforrás gazdálkodás 

mentén, a feladatok folyamatos és magas szintű ellátására, álláshelyek megszüntetése nélkül. 

Az előterjesztésben szereplő 4 határozati javaslatról, majd külön- külön szavaz a Képviselő-

testület. 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat?   

 

Földesi Mihály képviselő: A konyha kérdése még nyitott kérdés. A Szociális Szolgáltató 

Központ reggelit vesz igénybe. Azt javasolta, hogy ha már a gazdasági csoport elkerült tőlük, 

akkor mi lenne, ha ezt a konyhát ők megkapnák? Ha akkora mennyiségű reggelit tudnak 

igényelni, akkor lehet, hogy az ebédre is tudnának ugyanekkora adagmennyiséget hozni. Meg 

van az a hátterük, hogy akár a fejlesztésben is sokkal hamarabb és több pályázatot tudjanak 

készíteni, és mégis valahol megmaradna önkormányzati tulajdonnak ez a terület.  

Nagyon sok pénzt kell költeni erre a dologra, hogy jól működjön. A piac átkerül a BKSZ-hez, 

ezzel maximálisan egyet ért, hiszen jelen pillanatban is a BKSZ dolgozói vannak jelen. Amivel 

nem ért egyet, az a Kistérségi rész, ami a karbantartó, illetve gazdasági részét illeti. Nem látja, 

hogy pénzügyi szempontból, ez milyen hasznot hoz a városnak. Abban az esetben, ha a 

karbantartói státuszban lévő átkerül a BKSZ-hez, akkor végkielégítést kell fizetni. Gazdasági 

oldalon mivel közalkalmazottból köztisztviselő lesz, az a megoldás, hogy ott is végkielégítést 

kell fizetni. Tehát nincs ilyen áthelyezés, jogfolytonossággal meg lehet oldani, de nem igazán 

kerek úgy a történet. Nem látta, hogy forintálisan ezt mennyit jelent, de egy jól működő 

rendszert szétszedni egy bizonytalanért, nem sok értelmét látja továbbra sem. Majd egy év 

múlva visszaellenőrizve, nem gondolja, hogy hatékony lesz. Nemmel fog szavazni.  

 

Rácz Attila képviselő: A lemondott képviselő társuk egyéb önkormányzathoz kötődő feladatait 

továbbra is ellátja?  

 

Kálmán Tibor polgármester: Igen.  

 

Mucsi András képviselő: Minden fajta lépés abba az irányba kell mutasson, hogy 

költséghatékonyabban, rugalmasabban lehessen megoldani a dolgokat. A karbantartással 

kapcsolatban, az a személyes véleménye, hogy a karbantartói munkakör az intézményeknél egy 

kényelmes dolog. A nyolc órának a kitöltése minden nap az egy művészet. Elhiszi azt, hogy 

mindenki keményen dolgozik, és nyolc órán keresztül karban tart, de nem minden nap törik le 

a kilincs, a festés évente egyszer van, amikor szünetek vannak. A karbantartói résznél azt a 

véleménye, hogy már régen meg kellett volna csinálni ezt a dolgot. Egyébként marad a 

kistérségi óvodánál is ember, aki ezt megcsinálja. Nem szétverjük a rendszert, hanem 

ugyanazok az emberek, ugyanúgy ott lesznek, megcsinálják a feladatot. Az a szerencsés ha a 

gazdasági szervezetet egy fedél alá hozzák, mert amikor kiesik egy ember, akkor sokkal 

könnyebb átadni a feladatokat. Az is jó, ha egy pénzügyes látja át az egész rendszernek a 

gazdálkodását és működését. A gazdasági munkaszervezetnek az áthelyezését elfogadja. 

Ellátják a munkájukat, meg gyakorlatilag az emberek maradnak, csak más lesz a főnök. A 

konyha dologgal kapcsolatban egyet ért Földesi Mihály képviselővel. Örül annak, hogy együtt 

tudnak dolgozni, az előterjesztést támogatni fogja.  
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Tárnok Lászlóné jegyző: Az előterjesztésben látható, hogy mindenütt kitértek arra, hogy a 

munkavállalók, hogy kerülnek át egyik helyről a másikra. Elég eltérő a munka törvénykönyve 

a közalkalmazotti törvény, a köztisztviselői törvénynek a különböző rendelkezései, de 

leszögezte, hogy egyik esetben sem kerül sor sem felmondásra, felmentésre, sem végkielégítés 

kifizetésére. Tehát vagy áthelyezéssel, vagy egyéb más átadás-átvétel módon, attól függ, hogy 

Mt.-ből megy közalkalmazottba, vagy közalkalmazottból megy köztisztviselőbe. Meg lehet 

ezeket a dolgokat oldani úgy, hogy nem fog az önkormányzatnak plusz többletkiadást 

eredményezni. Egyik esetben sincs végkielégítés kifizetéséről szó.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Mindenki átkerül egy másik pozícióba, a feladat teljesen marad. 

Egy helyen lesz más a vezető, az a gazdasági osztály, amit Kovács Szilvia pénzügyi 

osztályvezető fog majd vezetni, aki eddig is vezette, csak egy irodaváltás történik. A 

karbantartással kapcsolatban a két ember helyzete fog változni, hogy máshol fog dolgozni. A 

polgármesteri hivatalnak a konyhájával kapcsolatban jó ötletnek tartja a felvetést.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Jelenleg két bölcsődében és a hivatal épületében van főzőkonyha.  

Van jóléti, szociális, gyermekétkeztetés és ezeket kell összhangba hozni. A bölcsődei konyhánál 

fenntartási időben is vannak egy pályázat kapcsán a Rákóczi utcai bölcsődénél. Ami a 

karbantartási részt illeti, az elmúlt tíz évben az óvoda intézményrendszer átalakult elég 

jelentősen. Egyházak vettek át feladatokat és a személyi állomány az arányosan nem csökkent 

ehhez kapcsolóan, közben nagyon jó szakemberek vannak ott is, akik a város mindennapi 

életében is bele tudnak folyni, úgy hogy közben el tudják látni a feladataikat is. Mindez a változás 

a két intézménynek a szakmai munkáját semennyire nem érinti. Mind a családsegítők, a 

bölcsődék, óvodák nagyon jó munkát végeznek. Ezt a szakmai színvonalat meg akarják tartani, 

és nem szabad sajnálni rá a pénzt. Meg vannak a törvényi előírások, hogy minek kell 

megfelelniük. Ahhoz, hogy hatékonyabban tudjanak működni abban vannak lehetőségek, és azt 

meg is lépik. 

 

Mucsi András képviselő: Ezek a költségek akkor jelentkeznek, hogyha ezeket az embereket 

elküldik, de erről nincs szó. Jó szakemberek vannak a gazdasági résznél, meg a karbantartóknál, 

tehát egy közös megegyezéssel oldanák meg ezt a dolgot. Nyilván hogyha a két karbantartót 

elküldik, akkor van végkielégítés. Számítanak mindenkire egy másik munkahelyen egy másik 

pozícióban.    

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Eddig is kiváló szakmai munkát végeztek a két 

intézményben. Folyamatosan sikeresen pályáznak, nagyon szép fejlesztéseket végeznek 

szakmailag és forrás tekintetében, lehet ezekre a pályázatokra építeni a jövőben is. A jövő héten 

szerdán Gyulán  vesznek részt az Almásy- kastélyban egy nagyon szép rendezvényen, ahol a 

Bázisintézménye címet ismét kiérdemli Békés óvodája és bölcsődéje. A felterjesztést, a 

pályázatot láthatta, ebben meg is erősítette a Békés Megyei Pedagógia Oktatási Központ vezetőit, 

hogy valóban méltó erre a címre a Békési Kistérségi Óvoda. Reméli, hogy a jövőben is további 

sikereket fognak elérni.  

 

Földesi Mihály képviselő: Aki a bölcsődénél dolgozik, ott megszűnik a munkaviszonya és 

átkerül a BKSZ-hez, akkor neki végkielégítés jár és átmegy a másik helyre. Két embernek az 

állása ugyan megszűnik, de nem ingyen megy majd dolgozni a bölcsődéhez vagy az óvodához. 

Tehát az elvégzett munkáért bért kell fölszámolnia. Ezeket a kisebb munkákat a jelenlegi 

karbantartói szakembergárda megoldotta. Ráadásul már olyan szinten összevonásokra kerültek, 

hogy azok, akik elmentek nyugdíjba, vagy elhagyták az intézményt már most három van a hat 
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telephelyre. Tehát mindegyik karbantartó két telephelyen volt jelen, amiért felelt. Csak egy 

anyagot látott, amiben le van írva, hogy miért döntöttek így, de a haszon oldalát nem látja.  

 

Mucsi András képviselő: Ha egy munkavállaló négy millió forintos bérköltséggel, járulékkal 

számol és van hat, az 24 millió forint. Marad egy fő karbantartó, aki tud menni bárhova. 

Karbantartás címszó alatt 20 milliós összeg ki fog áramlani, de ezek egyelőre fikciók. Jövő 

ilyenkor megnézik, hogy működik az átszervezés után. Gyakorlatból látja mint más 

intézménynél, hogy ezt ők átvilágították a saját karbantartóiknál, hogy ezt hogy is lehet 

működtetni. Van mozgástér ezen a részen, nem feltétlenül tartja rossznak ezt a dolgot, az másik 

kérdés, hogy ez a két szakember jó helyre kerül –e. Akit elbocsátanak, annak végkielégítés jár, 

ha közös megegyezéssel szüntetik meg szerződését, akkor nincs végkielégítés.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Egy fő karbantartó marad az óvodánál, egy fő a BVSZSZK-nál is. 

A BVSZSZK azzal az egy fővel jól ellát tizenkét telephelyet. Az óvodánál is marad egy 

karbantartó, és mindemellett a Városüzemeltető kft. ott lesz segíteni.   

 

További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el az 

I. határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

89/2023. (IV. 27.) határozata  

 

 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri a Polgármestert, hogy 2023. május 31-

ig készítsen előterjesztést a hivatali konyha más feladat ellátási helyen történő üzemeltetésére és 

azt terjessze a Képviselő-testület elé.   

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelt el az II. határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

90/2023. (IV. 27.) határozata  

 

 

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete dönt, hogy a „047120 

Piacüzemeltetés” kötelező feladatot 2023. július 1-jétől a 100%-os önkormányzati 
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tulajdonban lévő Békési Kommunális és Szolgáltató Kft-nek átadja, és felhatalmazza 

Polgármesterét a feladat ellátási szerződés megkötésére. 
 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete Békés Város Önkormányzat 

engedélyezett létszámkeretét 9 főben határozza meg.  

 

3. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza a Polgármestert a 

szükséges munkaügyi döntések meghozatalára, valamint az átadás-átvétellel kapcsolatos 

tárgyalások lebonyolítására és a még szükséges döntések meghozatalára és 

végrehajtására.  

 

4. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri a Polgármestert, hogy a 

piacüzemeltetés átadásával kapcsolatos változásokat vezesse át az érintett 

nyilvántartásokban és egyéb dokumentumokban, és a szükséges döntések meghozatala 

érdekében azt terjessze a Képviselő-testület elé 2023. június 30. napjáig 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

 

Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelt el az III. határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, 1 nem szavazattal az alábbi határozatot 

hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

91/2023. (IV. 27.) határozata  

 

 
 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri a Békési Kistérségi 

Intézményfenntartó Társulás Elnökét, hogy a Békési Kistérségi Óvoda és Bölcsőde 

alkalmazásában álló 2 fő karbantartót 2023. július 1-jei munkakezdéssel a Békési 

Kommunális és Szolgáltató Kft. keretein belül megalakuló városi karbantartói csoportba 

helyezze át, az ehhez szükséges döntéseket hozza meg, a felszabaduló 2 állás helyet 

szüntesse meg. 
 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri a Békési Kistérségi 

Intézményfenntartó Társulás Elnökét, hogy 2023. július 1-jei hatállyal az intézményei 

vonatkozásában kössenek karbantartási szolgáltatási szerződést a Békési Kommunális és 

Szolgáltató Kft-vel. 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

 

Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelt el az IV. határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  
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- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, 1 nem szavazattal az alábbi határozatot 

hozta: 

 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

92/2023. (IV. 27.) határozata  

 

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete az államháztartásról szóló 2011. évi 

CXC. törvény 10. § (4b) bekezdése alapján dönt arról, hogy a Békési Kistérségi 

Intézményfenntartó intézményei gazdasági szervezeteinek feladatait a Békési 

Polgármesteri Hivatal látja el 2023. október 1. napjától kezdődően. 

 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri a Békési Kistérségi 

Intézményfenntartó Társulás Társulási Tanácsát, valamint a Békési Polgármesteri 

Hivatalt, hogy a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvény 25/A. §-

a alapján a szükséges munkaügyi döntéseket és intézkedéseket tegyék meg annak 

érdekében, hogy a gazdasági munkaszervezet 5 fő munkavállalója a Békési Kistérségi 

Óvoda és Bölcsődéből a Békési Polgármesteri Hivatal állományába kerüljön 

áthelyezésre.  

 

3. Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri a Békési Polgármesteri Hivatal 

Jegyzőjét, valamint a Békési Kistérségi Óvoda és Bölcsőde Igazgatóját, hogy a 

feladatellátás átadás-átvételének lebonyolításához szükséges feladatokat előkészítsék és 

a feladatellátás átadás átvételét legkésőbb 2023. szeptember 15. napjáig végezzék el. 

 

4. Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri a Polgármestert, hogy legkésőbb 

2023. szeptember 30. napjával a Polgármesteri Hivatal létszámkeret változását vezesse át 

a Békés Város Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023 (II. 24.) 

rendeletében, valamint a szükséges változásokat a nyilvántartásokban, egyéb 

dokumentumokban hajtsa végre, és a szükséges döntések meghozatala érdekében azokat 

terjessze a Képviselő-testület elé 2023. szeptember 30. napjáig. 
 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

 

Napirendi pont: Felhatalmazás a polgármester részére telkek vásárlására 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.  

7 db Szociális bérlakás építésére nyújtottunk be és nyertünk pályázatot. Ezen lakások 

megépítése elsősorban önkormányzati tulajdonban lévő ingatlanokon valósulna meg. Azonban 

csak az ITS szerinti szegregátumon kívüli területen építhetők a lakások, ezért szükség lehet 

magántulajdonban lévő ingatlanok megvásárlására is. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat?   
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Rácz Attila képviselő: A lakásvásárlás kapcsán 30 millió forintos fölhatalmazás van? Hol 

tartunk?  

 

Kálmán Tibor polgármester: Igen, egyet vettek idáig.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

93/2023. (IV. 27.) határozata  

 

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Kálmán Tibor 

polgármestert, hogy az „Ingatlan alap számla” terhére 7 db beépítésre alkalmas telek ingatlanokat 

vásároljon a város belterületén az 1. szegregátumon kívüli területekről, utólagos beszámolás 

mellett. A vásárlásra bruttó 20 millió forintot biztosít a Képviselő-testület az „Ingatlan alap 

számla” terhére.  

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

 

Napirendi pont: Villamosenergia és földgáz beszerzés- részvétel csoportos közbeszerzési 

eljárásban 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság és elfogadásra javasolja a határozati javaslatokat. 

A földgáz beszerzésre a becsült árnál kisebb ajánlati ár érkezett, ezért ott szerződést tudunk 

kötni, a villamos energiánál viszont kétéves konstrukció szerinti új kiírást javasolunk. 

Két határozati javaslatról külön fogunk szavazni. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat?   

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el az I. 

határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

 

 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
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94/2023. (IV. 27.) határozata  

 

I. Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete, mint ajánlatkérő úgy dönt, hogy részt kíván 

venni Sourcing Hungary Kft által szervezett „Villamos energia beszerzése 2024-2025” tárgyú 

közbeszerzési eljárásban.  

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét a szükséges 

jognyilatkozatok megtételére. 

 

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelt el az II. határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

95/2023. (IV. 27.) határozata  

 

II. Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete teljes ellátás alapú földgáz energia 

beszerzésre vonatkozóan, 3 év EUR [Ft/m3] (Bontás: 508,15, Árlejtés: 384,06) paraméterekkel 

elfogadja az árajánlatot és szerződést köt. 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét a szükséges 

jognyilatkozatok megtételére. 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

 

Tárgy:  Az „Esélyt a fiataloknak – Békés Város ifjúságsegítő programja” pályázat kiírásával  

kapcsolatos döntések meghozatala 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, Lakásügyi és 

Közrendvédelmi Bizottság és elfogadásra javasolta a határozati javaslatot.  

Az Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi bizottság keddi napon megtartott ülésén elbírálta 

a beérkezett pályázatokat. Egy pályázó írásban nyilatkozott, hogy nem tudja elfogadni a részére 

megítélt negyedik emeleti lakást. Annak érdekében, hogy mielőbb kiadható legyen ez a lakás 

is, javaslom a pályázati kiírást kiegészíteni ezzel a megpályázható lakással a kiküldött 

előterjesztésben szereplő másik két lakás mellett. Erről szól a most kiosztott írásbeli kiegészítés. 

Javaslom, hogy a kiegészítésben szereplő határozati javaslat kerüljön elfogadásra. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító 

javaslat?   

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozat 

elfogadásáról. 
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Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, 1 tartózkodással az alábbi határozatot 

hozta: 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

96/2023. (IV. 27.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az EFOP-1.2.11-16-2017-

00046 azonosítószámú, „Esélyt a fiataloknak - Békés Város ifjúságsegítő programja” című 

pályázat keretében nyújtható lakhatási támogatásról szóló 

a) pályázati felhívást a határozat 1. melléklete szerinti tartalommal,  

b) pályázati adatlapot a határozat 2. melléklete szerinti tartalommal,  

c) pályázati felhívásra benyújtott pályázatok értékelési szempontrendszerét a határozat 3. 

melléklete szerinti tartalommal 

elfogadja és a pályázatot meghirdeti. 

 

3. Békés Város Polgármestere felhívja a Gazdasági Osztály vezetőjét a pályázati felhívás 

közzétételére. 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

 

Tárgy:  Interpellációs válaszok  

 

Kálmán Tibor polgármester: Kérdezem, Földesi Mihály képviselőt, hogy elfogadja az 

interpellációra adott választ? 

 

Földesi Mihály képviselő: A jégkármentesítőkkel kapcsolatosan csak egy állásfoglalást kellet 

volna tenni. A vízzel kapcsolatosan meg fölkérni a vízügyet, hogy mi lenne, ha tennének 

valamit ennek az ügynek az érdekében. A kutakkal kapcsolatosan pedig, annyit kellet volna 

kinyilvánítani, hogy a felső vízrétegben lévő kutak esetében nem kell csak bejelentési 

kötelezettséget tenni. Ezt lehetőségük lett volna megtenni, hogy ne kergessék bele a város 

lakókat, az ásott kutak betemetésébe, vagy a tervezési díjakat ne csináltassák meg fölöslegesen. 

Bőven 1992 előtt készültek, sőt a 19. század végén a kutak egy része. Ezek ne kerüljenek az ott 

lakóknak pénzébe. Akik olyan mélyre fúrtak, ami olyan tisztaságú vizet hoz ki, ami iható, akkor 

ott másképp kell dönteni. Ha úgy lesz, mint külföldön, hogy ezekre vízórát szerelnek, akkor 

ezen nagyon el kell gondolkozni. Meghozhatja az önkormányzat azt a döntést, hogy azokat a 

kutakat, amiket régen ástak, arra ne kelljen bejelentést tenni. Nem fogadja el a választ. 

 

Kálmán Tibor polgármester: Ez nem önkormányzati hatáskör, nyomon követik ezeket az 

eseményeket, ha változás van, akkor mindenkit tájékoztatnak. A műszaki osztállyal 

kapcsolatban a kutakkal kapcsolatban kimennek a házakhoz, és segítenek. 

 

Szavazásra teszi fel, hogy a Képviselő-testület elfogadja –e a választ?  

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 9 fő.  
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- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, 1 nem szavazattal, az alábbi határozatot 

hozta: 

 Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

97/2023. (IV. 27.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő- testülete úgy dönt, hogy a Földesi Mihály képviselő 

interpellációjára adott választ elfogadja.  

 

Határidő: intézkedésre azonnal 

Felelős:  Kálmán Tibor polgármester 

 

 

- Deákné Domonkos Julianna képviselő interpellációjára adott válasz 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Deákné Domonkos Julianna képviselőt, hogy az 

interpellációjára adott választ elfogadja-e?  

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő:  Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

- Juhos János képviselő interpellációjára adott válasz 

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Juhos János képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  

 

Juhos János képviselő:  Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

- Molnár Gábor képviselő interpellációjára adott válasz 

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Molnár Gábor képviselőt, hogy az 

interpellációjára adott választ elfogadja-e?  

 

Molnár Gábor képviselő:  Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

- Mucsi András képviselő interpellációjára adott válasz 

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Mucsi András képviselőt, hogy az 

interpellációjára adott választ elfogadja-e?  

 

Mucsi András képviselő:  Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

- Rácz Attila képviselő interpellációjára adott válasz 

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Rácz Attila képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  

 

Rácz Attila képviselő:  Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

INTERPELLÁCIÓK, BEJLENTÉSEK  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem kíván-e valaki interpellációval élni, vagy van-

e valakinek bejelentése?  
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Molnár Gábor képviselő: Segítséget kért a polgárőrség számára. A bejárójuknál szükség lenne 

zúzott kőre, ugyanis nehéz a bejutás.  

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő: A Belencéres Néptáncegyüttest július 7-8-9-re 

Temesvárra meghívták teljes szállás és étkezéstámogatással. „Szívek Tánca” rendezvényre 

fognak utazni.  

 

Földesi Mihály képviselő:  

- Kispince utcáról jelezték, hogy a csapadékvíz elvezéshez kialakított csatornáknál a lefolyók 

magasabban vannak, mint az udvaron lévő szint. Megkérték az ottani vezetőt, hogy orvosolják 

ezt az ügyet. Azt a választ kapták, hogy ezeknek a szinteknek a beállítása az a kövesúthoz lett 

igazítva. Azt szeretnék kérni, hogy ha az önkormányzat segítené őket, hogy újabb levezetők 

lennének elkészítve az árkoknál. Az udvarokon lévő víz, szintén kivezetésre kerülhessen. Akkor 

van gond, amikor nagyobb mennyiségű csapadék esik Békés városára. Sok helyen meg lehet 

oldani, fölemelik azt a fedelet, amin a szennyvízkivezetés folyik, csak annak nem az lenne a 

szerepe. Az 5776-os helyrajzi számos ingatlan.  

- A szolgáltatónak hívják fel a figyelmét, hogy a dolgozói, amikor fedik lefele az árkokat, akkor 

a törmeléket ne használják már, és arra a tetejére tegyék a földet. Az aszfalt, kerámia, azbeszt, 

kohósalak nem arra alkalmas, hogy feltöltsék, és annak a tetejét lefedve földdel próbálják 

eltüntetni. Meg van a helye környezetvédelmi szempontból, hogy ezeket hova kell szállítani. 

Az ott dolgozók a PET flakonokat, nejlon csomagolókat a csatornákba dobják bele. Ezeknek is 

kellene lennie egy szemetesnek, mert dugulást fog okozni, vannak erről fényképfelvételek.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérte képviselő urat, hogy küldje el neki ezeket a  

fényképfelvételeket. 

 

Csibor Géza képviselő: A Prágai utca lakói keresték meg azzal kapcsolatban, hogy szükség 

lenne az utcájuk kátyúzására.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Mivel nyílt ülésen tárgyalandó további napirend nincs, ezért 

zárt ülést rendelek el. Kérem, hogy csak azok maradjanak a teremben, akiknek erre a jogszabály 

lehetőséget biztosít. 

 

A képviselő-testület nyílt ülését 10 óra 21 perckor befejezettnek nyilvánította.  

 

K.m.f. 

 

 

Kálmán Tibor       Tárnok Lászlóné  

 polgármester              jegyző 


